## 休閒環境設施規劃之研究— 以台中縣鳥日鄉清新溫泉度假飯店爲例

蕭立易 林恩賜

國立雲林科技大學

## 摘要

清新溫泉度假飯店位於大度山上,擁有 360 度的全景觀視野,2006 年夏天開幕, 強調清新、自然、活力三大元素。建築物與四周美景融合為一,空間古樸儉約,處處瀰 漫優雅與陽光、水聲、光影。白天可遠眺中央山脈、台中港區,入夜後可輕易擁攬燦爛 夜景,24 小時景致隨著晨昏、晴雨各有美麗姿態。

清新溫泉取得中華民國溫泉觀光協會以及日本中央溫泉研究所的雙重認證,鑑定溫泉質爲碳酸氫納泉,PH 值 8,屬於弱鹼性。

關鍵辭:清新溫泉度假飯店、大度山、碳酸氫鈉

Research of environmental facility planning of recreation —

Take freshfields hotel for holidays of hot spring in the township of

Wujih of Taichung as an example

Li-Yi Shau En-Ci Lin

National Yunlin University of Science and Technology

## **ABSTRACT**

The hotel lies on the magnanimous mountain on the fresh hot spring for holidays, and there is 360 degrees of the whole view visual fileds. When the hotel opened from 2006, it emphasied on fresh, nature and energy. Accroding to these three major elephants, the building is coresponded to scenery like a beautiful picture. Furthermore, when you come here, you can enjoy sunshoine, water sound and smooth shadow easily. In the daytime, you can see the Central Range of Taiwan and Taizhong harbor and view the great night scenes during the nighttime. In addition, you can appreciate different kinds of sceneries from time changing of 24 hours.

The hotel acquire the duuble certification from the hot spring sightseeing association of the Republic of China and Japanese central research institute of hot spring. They determine the hotspring of Wujin is filled with hydrogen carbonic sodium acid. And the report says that it is weak soda and PH is 8.

Keywords: freshfileds hotel of hot spring for holidays. Dadu mountain. Hydrogen sodium carbonic acid.